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Protokół Nr 5/19 z dnia 26 marca 2019 roku 

 
z posiedzenia połączonych stałych Komisji Rady Miasta Grajewo tj.: Komisji 

Budżetu, Komisji Gospodarki Komunalnej oraz Komisji Spraw Społecznych, 

odbytego w dniu 26 marca 2019 roku. Miejsce posiedzenia - sala 

konferencyjna Urzędu Miasta Grajewo (ul. Strażacka 6A - 19-200 Grajewo).  

Posiedzeniu przewodniczyła – Pani Monika Stefańska– Przewodnicząca Komisji  

Spraw Społecznych Rady Miasta Grajewo.   

Godz. rozpoczęcia – 9.00 

Godz. zakończenia – 13.25 

Stan liczbowy członków Komisji – 18 radnych 

Obecnych – 18 radnych 

W posiedzeniu udział wzięli radni/członkowie trzech Komisji w składzie:  

1.Pan Babul Tomasz 

2.Pan Ciechanowicz Andrzej 

3.,Pani Chrzanowska- Karwowska Aneta Ewa 

4.Pani Jagielska Henryka 

5.Pani Ksepko Julia Klaudia 

6.Pani Niestupska Elżbieta 

7.Pan Niewiarowski Andrzej  

8.Pan Obrycki Paweł 



9.Pani Opara Anna 

10.Pan Paszkowski Piotr 

11.Pan Purwin Daniel 

12. Pan Purzeczko Krzysztof   

13.Pan Siejda Tomasz 

14.Pani Siwik -Karwowska Agnieszka 

15.Pan Skawski Arkadiusz Zbigniew 

16.Pani Stefańska Monika 

17.Pan Wielgat Mariusz  

18. Zalewski Paweł Filip 

/Lista obecności stanowi Zał. Nr 1 do prot./. 

Goście: / Wg listy obecności stanowiącej Zał. Nr 2 do prot./   

Ad 1 

/-Otwarcie posiedzenia/. 

Przewodniczący trzech stałych komisji :  

1/ Andrzej Niewiarowski– Przewodniczący Komisji Budżetu RM 

2/  Monika Stefańska – Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych RM 

3/  Daniel Purwin–  Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej  RM 

 spośród siebie wyłonili na przewodniczącą obrad: 

Monikę Stefańską -  Przewodniczącą Komisji Spraw Społecznych RM.  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Dokonała otwarcia posiedzenia połączonych Komisji Rady Miasta, witając 



wszystkie przybyłe osoby. Stwierdziła, że na stan 18 radnych/członków trzech 

Komisji, aktualnie w posiedzeniu bierze udział 16 radnych (wg listy 

obecności), co stanowi o prawomocności obrad ( kworum). 

Ad 2 

/- Przedstawienie porządku obrad połączonych Komisji/. 

/ Zawiadomienie zawierające porządek obrad stanowi Zał. Nr 3 do prot./ 

Zawiadomienie członkowie Komisji otrzymali wraz z materiałami na 

posiedzenie Komisji  - w wersji elektronicznej (tablety) 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Poprzez odczytanie przedstawiła następujący porządek obrad połączonych 

Komisji Rady Miasta:  

Proponowany prządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia połączonych Komisji. 

3. Informacja na temat działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w 2018 r. – 

budżet, kadra, zamierzenia na 2019 r. 

4. Sprawozdanie z wykonania dotacji udzielonej KS Warmia Grajewo w 2018 r. 

5. Informacja o działalności Zespołu Interdyscyplinarnego w 2018 r. 

6. Centrum Integracji Społecznej - sprawozdanie z działalności za 2018 r., 

plany i zamierzenia do realizacji 2019 r. 

7. Zasoby mieszkaniowe miasta. Przedstawienie informacji w zakresie: 

sprzedaży mieszkań komunalnych, zasobów mieszkań socjalnych, pustostany i 

perspektywy zagospodarowania ich na cele mieszkaniowe, zaległości 

czynszowe. 



8. Zbiorowe zaopatrzenie w wodę i odprowadzanie ścieków realizowane przez 

Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Grajewie w zakresie rzeczowo-finansowym 

- wykonanie w 2018 r. i zadania planowane do wykonania w 2019 r. Ocena 

realizacji inwestycji liniowych w mieście (wodociągi i kanalizacja). 

9. Zakres i koszty finansowania pomocy społecznej w Grajewie za rok 2018. 

10. Programy i projekty finansowane ze środków zewnętrznych –zakres 

rzeczowy i wielkość środków. 

11. Prezentacja systemu gospodarowania odpadami komunalnymi w Związku 

Komunalnym Biebrza. 

12. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach: 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty; 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują 

mieszkańcy, a powstają odpady komunalne oraz ustalenia stawki opłaty za 

pojemniki;  

c) zmieniająca uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 

nieruchomości; 

d) wyrażenia zgody na ustanowienie zastawu rejestrowego; 

e) szczegółowych warunków i trybu przyznawania dorocznych Nagród 

Burmistrza Miasta Grajewo - "Wilk Roku";  



f) szczegółowych wymogów dotyczących raportu o stanie miasta Grajewo;  

g) zwolnienia z obowiązku dokonania wpłaty do budżetu nadwyżki środków 

obrotowych za 2018 rok samorządowego zakładu budżetowego – Zakładu 

Wodociągów i Kanalizacji w Grajewie;  

h) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2019-

2029;  

i) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2019 rok. 

13. Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Miasta. 

14. Sprawy różne. 

15. Zamknięcie posiedzenia 

Następnie zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś zgłasza wnioski, uwagi lub 

propozycje do ustalonego porządku obrad a w związku z ich brakiem 

zarządziła głosowanie w sprawie jego przyjęcia. 

 Komisje w głosowaniu jawnym przyjęły przedstawiony  porządek 

obrad -bez poprawek. 

/ głosowanie: 16 głosów-za, 0-przeciw,0- wstrz. się/. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji przyjętego porządku obrad. 

Ad 3 

3. /-Informacja na temat działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej 



w 2018 r. – budżet, kadra, zamierzenia na 2019 r./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji papierowej. 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 4 do prot./ 

wnioskodawca-  Komisja Spraw Społecznych Rady Miasta Grajewo ( Plan pracy 

Komisji na rok 2019) 

referują - Pani Monika Kostrzewska, Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej                      

w Grajewie 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Poinformowała, że realizując przyjęty porządek obrad aktualnie komisje 

rozpatrzą Informację na temat działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej w 

2018 r. – budżet, kadra, zamierzenia na 2019 r.  O zreferowanie tematu 

poprosiła Panią Monikę Kostrzewską Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w 

Grajewie. 

Pani Monika Kostrzewska- Dyrektor MBP 

Stwierdziła, że Informację o działalności MBP zawarła w przedłożonym radnym 

sprawozdaniu. Nie mnie jednak zapewniła, że chętnie odpowie na pytania 

jeżeli takowe będą.  

Pan Tomasz Babul- Członek Komisji  



Zwrócił się z zapytaniem, czy Biblioteka dysponuje literaturą bezpośrednio 

związaną z tematyką autyzmu?  

Pani Monika Kostrzewska- Dyrektor MBP 

Odpowiedziała, że zakup tego typu książek specjalistycznych odbywa się na 

wyraźne zapotrzebowanie środowisk.  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządziła głosowanie                       

w sprawie pozytywnego zaopiniowania ww. Informacji. 

Po merytorycznej analizie, Komisje pozytywnie zaopiniowały  

Informację na temat działalności Miejskiej Biblioteki Publicznej                      

w 2018 r. – budżet, kadra, zamierzenia na 2019 r.  

/ głosowanie: 17 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad 4 

/-Sprawozdanie z wykonania dotacji udzielonej KS Warmia Grajewo 

w 2018 r./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji papierowej. 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 5 do prot./ 



wnioskodawca- Komisja Spraw Społecznych  Rady Miasta Grajewo ( Plan pracy 

Komisji na rok 2019) 

referują - Pan Janusz Szumowski, Sekretarz Klubu Sportowego                                  

„Warmia” w Grajewie, Pan Ryszard Wolwark, Sekretarz Miasta Grajewo 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Poinformowała, że aktualnie komisje rozpatrzą Sprawozdanie z wykonania 

dotacji udzielonej Klubu „Warmia” Grajewo w 2018 r. O zreferowanie tematu 

poprosiła przedstawicieli tego Klubu, których wcześniej powitała. Przedtem 

jednak poprosiła sprawozdawców o dostarczenie radnym sprawozdania 

finansowe. 

Pan Ryszard Wolwark – Sekretarz Miasta 

Odpowiedział, że Klub „Warmia” oprócz sprawozdania które znajduje się                                         

w dyspozycji radnych składa do urzędu sprawozdanie finansowe z rozliczenia 

dotacji, które badane jest przez audytora urzędu 

Nie mnie jednak zobowiązał się do przekazania radnym sprawozdania 

finansowego.  

Pan Janusz Szumowski- Sekretarz Klubu Sportowego „Warmia” 

Odczytał dodatkowe Sprawozdanie z działalności Klubu Sportowego „ Warmia” 

za 2018 rok. Na koniec zaprosił radnych na Walne Zgromadzenie Klubu, które 

odbędzie się w najbliższy czwartek o godz. 17tej.  

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  



Poinformował, że za chwilę wyjeżdża na spotkanie z Wojewodą Podlaskim po 

to, by porozmawiać na temat szczegółowych warunków ubiegania się                                      

o dofinansowanie zadań w ramach Rządowego Programu na rzecz Rozwoju 

oraz Konkurencyjności Regionów poprzez Wsparcie Lokalnej Infrastruktury 

Drogowej. Następnie odczytał Wykaz dokumentacji drogowych posiadających 

aktualne decyzje o pozwoleniu na budowę ( Dokument przekazano również 

radnym). Przedstawił również wykaz zadań, które typowane są do realizacji                        

w ramach Programu. Poinformował, że Starostwo Powiatowe w Grajewie nie 

posiada dokumentacji na ul. Fabryczną. 

Pan Andrzej Ciechanowicz- Członek Komisji  

Powiedział, że tzw. Fundusz Dróg Samorządowych będzie dotyczył także 

inwestycji powstających w ramach systemu projektuj-buduj. Fundusz to 

następca poprzedniego rządowego programu rozwoju dróg lokalnych. Jest 

jednak o tyle korzystniejszy, że maksymalna wysokość dofinansowania, jakie 

gminy i powiaty mogą otrzymać na poprawę infrastruktury dróg i mostów 

wynosi nie 50 a 80 proc.  

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Omówi także temat dotyczący Agrocentrum w Grajewie, informując, że więcej 

informacji w tej sprawie przekaże na jutrzejszej sesji rady, ponieważ temat 

przez niektóre osoby jest upolityczniany. 

Pani Elżbieta Nietupska- Zastępca Komisji Gospodarki Komunalnej 



RM  

Poinformowała, że deweloper który buduje bloki przy ulicy Falewicza,   

niestety przy tej okazji  dokonał zniszczenia chodników. 

Pan Dariusz Latarowski- Burmistrz  

Zapewnił, że zostaną podjęte działania w zakresie przywrócenia tej 

nawierzchni do poprzedniego stanu w ramach obowiązującej gwarancji. 

Zwrócił się z prośbą o dokumentowanie i zgłaszanie tego typu zdarzeń.  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad,  

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządziła głosowanie                       

w sprawie pozytywnego zaopiniowania Sprawozdanie z wykonania dotacji 

udzielonej KS Warmia Grajewo w 2018 r. 

Po merytorycznej analizie, Komisje pozytywnie zaopiniowały  

Sprawozdanie z wykonania dotacji udzielonej KS Warmia Grajewo               

w 2018 r. 

/ głosowanie: 17 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad 5 

 /- Informacja o działalności Zespołu Interdyscyplinarnego w 2018 

r./ 



Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji papierowej. 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 6 do prot./ 

wnioskodawca-  Komisja Spraw Społecznych RM ( Plan pracy Komisji na 2019 

rok) 

referują-  Pani Aneta Gardynecka, Inspektor Wydziału Ogólnego UM 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Poinformowała, że aktualnie komisje rozpatrzą Informację o działalności 

Zespołu Interdyscyplinarnego w 2018 r. W związku z brakiem zgłoszeń do 

dyskusji zarządziła głosowanie w sprawie jej przyjęcia.  

Po merytorycznej, analizie Komisje pozytywnie zaopiniowały 

Informację o działalności Zespołu Interdyscyplinarnego w 2018 r. 

/ głosowanie: 17 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad 6 

/-Centrum Integracji Społecznej - sprawozdanie z działalności za 

2018 r., plany i zamierzenia do realizacji 2019 r./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji papierowej. 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 7 do prot./ 



wnioskodawca-   Komisja Spraw Społecznych RM ( Plan pracy Komisji na 2019 

roki) 

referują-Pani Izabela Randzio, Kierownik Centrum Integracji Społecznej                   

w Grajewie 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Poinformowała, że aktualnie komisje rozpatrzą Informację dot. Centrum 

Integracji Społecznej - sprawozdanie z działalności za 2018 r., plany i 

zamierzenia do realizacji 2019 r.  Następnie zwróciła się z zapytaniem, czy 

ktoś chciałby w tym punkcie zabrać głos? 

Pan Arkadiusz Zbigniew Skawski- Członek Komisji  

Zwrócił się z zapytaniem jakie pomysły zamierza wdrożyć Pani Kierownik CIS 

po wizycie w Turynie? 

Pani Izabela Randzio- Kierownik CIS 

Odpowiedziała, że narodziło się wiele pomysłów, między innymi przystąpienie 

do Programu FIO, po czym wypowiedź obudowała szerokim kontekstem 

merytorycznym. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządziła głosowanie                       

w sprawie pozytywnego zaopiniowania ww. Sprawozdania. 

Po merytorycznej analizie, Komisje pozytywnie zaopiniowały 

Centrum Integracji Społecznej - sprawozdanie z działalności za 2018 

r., plany i zamierzenia do realizacji 2019 r. 



/ głosowanie: 17 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad 7 

/ Zasoby mieszkaniowe miasta. Przedstawienie informacji                         

w zakresie: sprzedaży mieszkań komunalnych, zasobów mieszkań 

socjalnych, pustostany i perspektywy zagospodarowania ich na cele 

mieszkaniowe, zaległości czynszowe./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji papierowej. 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 8 do prot./ 

wnioskodawca-  Komisja Gospodarki Komunalnej RM ( Plan pracy Komisji na 

2019 rok) 

referują- Pani Marianna Haraś, Dyrektor Zakładu Administracji Domów                         

Mieszkalnych w Grajewie 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Poinformowała, że aktualnie komisje rozpatrzą  Informację pt.:”Zasoby 

mieszkaniowe miasta. Przedstawienie informacji w zakresie: sprzedaży 

mieszkań komunalnych, zasobów mieszkań socjalnych, pustostany                                  

i perspektywy zagospodarowania ich na cele mieszkaniowe, zaległości 

czynszowe”. Następnie zwróciła się z zapytaniem czy ktoś chciałby zabrać głos 



w tym punkcie porządku  obrad? 

Pan Paweł Filip Zalewski- Członek Komisji  

Zwrócił się z zapytaniem z jaką bonifikatą Miasto Grajewo sprzedało                                   

3 mieszkania komunalne w 2018 roku? 

Pani Marianna Haraś -  Dyrektor  ZADM 

Odpowiedziała, że sprzedażą mieszkań komunalnych zajmuje się Wydział 

Nieruchomości Urzędu Miasta Grajewo. Mieszkania w 2018 roku były 

sprzedawane z 70% bonifikatą. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad  

    Zapytała, czy nadal trwa program spłaty zadłużenia czynszowego w formie 

świadczeń rzeczowych? 

 Pani Marianna Haraś -  Dyrektor  ZADM 

Odpowiedziała, że program spłaty zadłużenia czynszowego w formie 

świadczeń rzeczowych nadal trwa. W 2018 roku z programu skorzystało                      

5 osób, którzy odpracowali zaległość na kwotę 6.980,00 zł. Natomiast od 

chwili wprowadzenia programu, tj. 2015 roku odpracowana kwota zaległości 

wynosi 76.400,00zł. 

Pan Tomasz Siejda – Członek Komisji  

  Zwrócił się z zapytaniem, dlaczego tak mało osób skorzystało z tego programu?  

     Pani Marianna Haraś -  Dyrektor  ZADM 

Odpowiedziała, że z programu korzystają bezrobotni, a w chwili podjęcia 

pracy zawieszają odpracowywanie. 

 Pan Tomasz Siejda – Członek Komisji  

  Zadał kolejne pytanie, czy po  podjęciu pracy, komornik nie może zająć 

wynagrodzenia ? 



    Pani Marianna Haraś -  Dyrektor  ZADM 

Odpowiedziała, że zazwyczaj otrzymują wynagrodzenie minimalne, dlatego od 

komornika Zakład ADM otrzymuje protokół o nieściągalności.  

   Pan Andrzej Ciechanowicz – Członek Komisji   

   Zapytał, czy 9 umów najmu wypowiedziano najemcom mieszkań komunalnych 

czy socjalnych? 

    Pani Marianna Haraś -  Dyrektor  ZADM 

Odpowiedziała, że wypowiedziane umowy najmu dotyczą mieszkań 

komunalnych, ponieważ umowy na lokale socjalne zawierane są na 2 lata i po 

tym terminie same wygasają. 

Pan Andrzej Ciechanowicz – Członek Komisji   

Czy są korzyści dla Zakładu z umieszczania najemców lokali mieszkalnych w 

Krajowym Rejestrze Dłużników? 

     Pani Marianna Haraś -  Dyrektor  ZADM 

Odpowiedziała, że w KRD mamy umieszczonych 39 zadłużonych lokatorów 

mieszkań, aczkolwiek dla mieszkańców ADM nie ma to większego znaczenia, 

że są tam umieszczeni.  

Pani Agnieszka Siwik-Karwowska- Członek Komisji  

  Zwróciła się z prośbą o podcinkę drzew na os. Broniewskiego 11 oraz 

posadowienie ławek. 

    Pani Marianna Haraś -  Dyrektor  ZADM 

Poinformowała, że zostało uzgodnione z Naczelnikiem B. Wojsławowiczem, że 

nowe ławki będą zamontowane na os. Broniewskiego oraz zostanie 

sprawdzona zasadność podcinki drzew przy budynku na os. Broniewskiego 

11. 



Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządziła głosowanie                       

w sprawie pozytywnego zaopiniowania ww. Sprawozdania. 

Po merytorycznej analizie, Komisje pozytywnie zaopiniowały 

Sprawozdanie na temat Zasobów mieszkaniowych miasta. 

Przedstawienie informacji w zakresie: sprzedaży mieszkań 

komunalnych, zasobów mieszkań socjalnych, pustostany                                       

i perspektywy zagospodarowania ich na cele mieszkaniowe, 

zaległości czynszowe. 

/ głosowanie: 18 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad 8 

/-Zbiorowe zaopatrzenie w wodę i odprowadzanie ścieków 

realizowane przez Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Grajewie w 

zakresie rzeczowo-finansowym - wykonanie w 2018 r. i zadania 

planowane do wykonania w 2019 r. Ocena realizacji inwestycji 

liniowych w mieście (wodociągi i kanalizacja)/. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji papierowej. 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 9 do prot./ 



wnioskodawca-  Komisji Gospodarki Komunalnej RM (Plan pracy Komisji na 

2019 rok) 

referują- Pan Grzegorz Purwin, Dyrektor ZWiK Grajewo, Pani Monika Dziejma , 

Główna Księgowa ZWiK 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Poinformowała, że aktualnie komisje rozpatrzą  Informację na temat 

Zbiorowego zaopatrzenia w wodę i odprowadzania ścieków realizowanego 

przez Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Grajewie w zakresie rzeczowo-

finansowym - wykonanie w 2018 r. i zadania planowane do wykonania w 2019 

r. Ocena realizacji inwestycji liniowych w mieście (wodociągi i kanalizacja). 

Pan Andrzej Ciechanowicz- Członek Komisji 

Stwierdził, że jego zdaniem informacja jest szczegółowa, aczkolwiek brakuje 

wykazu zadań inwestycyjnych za rok 2018 oraz rok obecny.  

Pan Grzegorz Purwin- Dyrektor ZWiK 

Odpowiedział, że w roku ubiegłym została wybudowana kanalizacja sanitarna 

w ul. Kościelnej wraz przepompownią ścieków – dł. 500m, zaś w roku 2019: 

1) Budowa odcinka kanalizacji deszczowej na odcinku od Parafii Ojca Pio do 

budynku PM Nr 6. 

2) W wyniku rozmów prowadzonych z Miastem Grajewo po otrzymaniu 

zlecenia planuje się budowę odcinka sieci wodociągowej od ul. Ekologicznej 

do ul. 9-go PSK oraz budowa kanalizacji sanitarnej w ul. Kościelnej ( Etap II). 



Pan Krzysztof Purzeczko- Członek Komisji 

Zapytał ile brakuje sieci wodociągowej i kanalizacyjnej na terenie miasta? 

Pan Grzegorz Purwin- Dyrektor ZWiK 

Odpowiedział, że nie są skanalizowane i zwodociagowane tereny na obrzeżach 

miasta.  

Pan Maciej Paweł Bednarko- Zastępca Burmistrza 

Stwierdził, że potrzeby w tym zakresie nadal są duże.  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Zapytała ile brakuje sieci wodociągowych i kanalizacyjnych w kilometrach? 

Pan Grzegorz Purwin- Dyrektor ZWiK 

Odpowiedział, że około 5-7 km. 

Pan Tomasz Babul- Członek Komisji 

Zwrócił uwagę, że brakuje sieci kanalizacyjnej między innymi w końcówkach 

ulic: Piłsudskiego i Przemysłowej.  

Pan Maciej Pawel Bednarko – Zastępca Burmistrza 

Poinformował, że część mieszkańców ul. Przemysłowej złożyła wniosek do 

Burmistrza o rozważenie możliwości budowy kanalizacji, po czym temat 

obudował szerokim kontekstem merytorycznym.  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 



W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządziła głosowanie                       

w sprawie pozytywnego zaopiniowania ww. Informacji. 

Po merytorycznej analizie, Komisje pozytywnie zaopiniowały 

Informację na temat zbiorowego zaopatrzenia w wodę i 

odprowadzania ścieków realizowanego przez Zakład Wodociągów i 

Kanalizacji w Grajewie w zakresie rzeczowo-finansowym - 

wykonanie w 2018 r. i zadania planowane do wykonania w 2019 r. 

Ocena realizacji inwestycji liniowych w mieście (wodociągi                                

i kanalizacja). 

/ głosowanie: 18 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad9. 

/-Zakres i koszty finansowania pomocy społecznej w Grajewie za 

rok 2018./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji papierowej. 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 10 do prot./ 

wnioskodawca-  Komisja Budżetu Rady Miasta ( Plan pracy Komisji na 2019 

rok) 



referują - Pani Barbara Pieńkowska, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy                    

Społecznej w Grajewie 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Poinformowała, że aktualnie komisje rozpatrzą Informację dot. zakresu                           

i kosztów finansowania pomocy społecznej w Grajewie za rok 2018. 

W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji zarządziła głosowanie w sprawie 

przyjęcia ww. Informacji. 

Po merytorycznej analizie, Komisje pozytywnie zaopiniowały 

Informację dot. zakresu i kosztów finansowania pomocy społecznej 

w Grajewie za rok 2018. 

/ głosowanie: 18 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad10. 

/-Programy i projekty finansowane ze środków zewnętrznych –

zakres rzeczowy i wielkość środków./ 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji papierowej. 

/ Informacja stanowi Zał. Nr 11 do prot./ 

wnioskodawca-  Komisja Budżetu Rady Miasta ( Plan pracy na 2019 rok) 

referują- Pan Maciej Paweł Bednarko, Zastępca Burmistrza Miasta Grajewo 



Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Poinformowała, że aktualnie komisje rozpatrzą Informację dot. Programów                          

i projektów finansowanych ze środków zewnętrznych – zakres rzeczowy i 

wielkość środków. O zabranie głosu poprosiła Zastępcę Burmistrza.  

Pan Maciej Paweł Bednarko- Zastępca Burmistrza 

Pokrótce omówił temat będący przedmiotem analizy. Reasumując powiedział, 

że podejmowane są wszelkie starania, aby Miasto Grajewo racjonalnie 

wykorzystało możliwości pozyskania dodatkowych środków w perspektywie 

finansowej na lata 2014-2020. Na bieżąco monitorowana jest możliwość 

pozyskania środków z tych funduszy zewnętrznych, tak aby jak najefektywniej 

wykorzystać możliwości ich pozyskania dla rozwoju Miasta Grajewo. Należy 

mieć jednak na względzie to, że większość projektów ( głównie 

inwestycyjnych) wymaga zaangażowania wkładu własnego miasta. W związku 

z czym realizacja zamierzeń zależeć będzie od przyszłej sytuacji finansowej. 

Poinformował, że obecnie przygotowywane są do złożenia wnioski o 

dofinansowanie w następującej tematyce:  

1) Rewitalizacja. 

2)Budowa/przebudowa dróg miejskich w ramach Funduszu Dróg 

Samorządowych. 

3) Instalacje fotowoltaiczne na budynkach użyteczności publicznej na leżących 

do Miasta Grajewo. 



Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Otworzyła dyskusje dot. omawianego tematu. 

W dyskusji głos  zabierali nw. radni:  

1.Monika Stefańska 

2.Andrzej Ciechanowicz 

3. Arkadiusz Zbigniew Skawski 

 Podczas debaty radni dopytywali o szczegóły dotyczące realizacji niektórych 

projektów na które pozyskano środki finansowe, a których realizacja objęła 

okres sprawozdawczy od stycznia 2018 do marca 2019:  

- „ Budowa ciągu ulic: Falewicza, Tabartowskiego, Kaczkowskiego oraz DP1 na 

Os. Jana Pawła  II w Grajewie”. 

- „ Pozyskiwanie energii odnawialnej słonecznej w Mieście Grajewo- edycja II. 

- „ Propagowanie łączności internetowej w społecznościach lokalnych- WiFi 

4EU”. 

- „ Budowa drogi gminnej Nr 102913B -ul. Ekologicznej w Grajewie- etap do 

km 0+935” 

-” Budowa Otwartej Strefy Aktywności przy Nowo-Osiedle w Grajewie” 

- „ Modernizacja oświetlenia ulicznego w Mieście Grajewo”. 

- „ Rewitalizacja centrum Grajewa” 

 Podczas dyskusji zasugerowano zastosowanie jaśniejszych kolorów przy 

wykonywaniu elewacji na budynkach komunalnych. 

Szczegółowych odpowiedzi na pytania zadane podczas debaty                  

udzielał Pan Maciej Paweł Bednarko Zastępca Burmistrza. 

Po merytorycznej analizie, Komisje pozytywnie zaopiniowały 



Informację dot.  Programy i projekty finansowane ze środków 

zewnętrznych –zakres rzeczowy i wielkość środków. 

/ głosowanie: 18 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

 

Ad 11. 

/-Prezentacja systemu gospodarowania odpadami komunalnymi                   

w Związku Komunalnym Biebrza./ 

W tym punkcie porządku obrad Pan Mirosław Bałakier Prezes BIOM Spółka                  

z o.o.  w formie multimedialnej dokonał prezentacji systemu gospodarowania 

odpadami komunalnymi w Związku Komunalnym Biebrza. Prezes udzielił 

również odpowiedzi na pytania jakie zostały skierowane podczas debaty przez 

nw. osoby uczestniczące w posiedzeniu: 

1) Wiesława Janusza Dembińskiego – radnego 

2) Andrzeja Ciechanowicza – radnego 

3) Ryszarda Wolwarka – sekretarza 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad  

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji podziękowała Panu 

Mirosławowi Bałakierowi Prezesowi BIOM Spółka z o.o. w Dolistowie Starym 

za przybycie i za przedstawienie informacji na temat funkcjonowania  systemu 

gospodarowania odpadami komunalnymi. 



O godz. 10.30 Przewodnicząca Obrad zarządziła przerwę w obradach, która 

trwała do godz. 10.45. Po przerwie Przewodnicząca Obrad wznowiła 

posiedzenie i przeszła do realizacji kolejnych punktów porządku obrad. 

Ad 12. 

/-Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawach:/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Poinformowała, że aktualnie komisje będą procedowały nad projektami 

uchwał. Dodała, że zadaniem komisji jako wewnętrznego organu rady jest ich                         

zaopiniowanie - zgodnie z trybem regulaminowym. 

a) zmieniająca uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

wysokości tej opłaty; 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji papierowej. 

/ Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 12 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza -  Pan Dariusz Latarowski, Burmistrz Miasta 

referują:Pan Bogdan Wojsławowicz, Naczelnik WGK UM, Pan Paweł 

Kowalewski, Inspektor WGK UM  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Wypełniając porządek obrad zaopiniowaniu poddała projekt uchwały                             

zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty. 



Głos oddał sprawozdawcy Panu Bogdanowi Wojsławowiczowi Naczelnikowi 

WGK UM. 

Pan Bogdan Wojsławowicz- Naczelnik WGK UM 

Omówił istotę oraz zakres merytoryczny projektu uchwały                             

zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty. 

Poinformował, że ustawodawca przewidział zróżnicowanie w wysokości 

stawek opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalił 

warunki określenia maksymalnych stawek Aktualnie obowiązujące stawki 

opłat to: 

-9 zł miesięcznie od mieszkańca jeżeli odpady są zbierane i odbierane                         

w sposób selektywny  

15 zł- miesięcznie od mieszkańca jeżeli  odpady nie są zbierane i odbierane               

w sposób selektywny. Przy przyjętych stawkach udało się uzyskać w roku 

2018 dochód  w wysokości 2.340.702,00 przy zakładanych na podstawie 

deklaracji dochodach na poziomie 2.372.184,00zł. Wydatki jakie poniosło 

Miasto Grajewo w roku 2018 to kwota 2.801.186.92 zł. Różnica między 

poniesionymi wydatkami , a bieżącymi dochodami z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi wynosi zatem - 460.484,03 zł. 

Dodatkowo należy zaznaczyć, iż od stycznia 2019 roku została wprowadzona 

nowa Tabela opłat za przyjecie odpadów do zagospodarowania w ZZO                     

w Koszarówce, roczny koszt zagospodarowania może być nawet o ok. 

150.000 zł wyższy. Następnie przedstawił i omówił kalkulacje obrazującą 

efekt zmiany stawek od czerwca 2019r. Omówił również dostarczone 

wcześniej radnym zestawienie obrazujące wysokość opłat za odbiór odpadów 

komunalnych obowiązujące w rożnych gminach. 

Pan Paweł Obrycki - Członek Komisji/Przewodniczący Komisji 



Skarg, Wniosków i Petycji RM 

Zwrócił się z zapytaniem w jaki sposób zostały wyliczone nowe propozycje 

stawek? 

Pan Bogdan Wojsławowicz- Naczelnik WGK UM 

Odpowiedział, że wg danych pozyskanych z Wydziału Spraw Obywatelskich 

Urzędu Miasta, na koniec roku zameldowanych było ok. 21 tys. osób,                        

a deklaracje  obejmują około 15.800 osób. Brakuje około 5.200 osób,                        

z których część wyjechała a część osób nie ujawniło się. Temat obudował 

szerokim kontekstem merytorycznym. Dodał, że zasadnicze przyczyny 

podwyżki opłat są niezależne od gminy. Trudno bowiem obarczać ją 

odpowiedzialnością za wzrost cen za składowanie odpadów, czy wzrost 

minimalnego wynagrodzenia. Zmiana stawki opłaty za odpady nie rodzi 

obowiązku składania nowych deklaracji. Nową deklaracje należy złożyć w 

terminie 14 dni od momentu zaistnienia sytuacji, mającej wpływ na wysokość 

opłaty np. zamieszkania na nieruchomości nowej osoby, np. urodzenie 

dziecka, zgonu mieszkańca czy zmiany miejsca zamieszkania.  

Pani Henryka Jagielska- Członek Komisji 

Stwierdziła, że w jej ocenie podwyżka opłat jest zbyt duża. 

Pan Bogdan Wojsławowicz- Naczelnik WGK UM 

Odpowiedział, że dlatego iż rosną koszty. Zwrócił uwagę, że wg założeń 

ustawodawcy system powinien się bilansować tzn. Opłaty wnoszone przez 

wytwórców odpadów powinne pokrywać koszty ich odbioru i 

zagospodarowania. System powinien być samowystarczalny, ponieważ opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi stanowią jedyne źródło 

dochodów. Stwierdził, podwyżki nie są obecnie niczym nadzwyczajnym, bo 

muszą je wprowadzać w zasadzie wszystkie gminy w Polsce.  



Pan Andrzej Ciechanowicz- Członek Komisji  

Uznał podwyżkę za dość znaczącą, nie mniej jednak zwrócił uwagę na 

niezgodność w deklaracjach o czym świadczą poniższe dane:  

- 6.6 tys. ton odebranych odpadów, w tym 5.140 ton zmieszanych. Wynika z 

tego, iż mieszkańcy w bardzo małym stopniu segregują odpady,a w 

deklaracjach podają, iż odpady będą zbierane selektywnie. Jeszcze raz 

podkreślił, że problem polega na tym, że zostały zafałszowane deklaracje. 

Pan Bogdan Wojsławowicz- Naczelnik WGK UM 

Spostrzeżenia pana radnego Ciechanowicza dotyczącego małego 

poziomuselektywnej zbiórki odpadów  uznał za trafione.  

Pani Elżbieta Nietupska- Zastępca Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki Komunalnej RM 

Zawnioskowała o prowadzenie akcji edukacyjnej, która przyczyni się do 

zwiększenia świadomości mieszkańców. Stwierdziła, że celem inicjatywy  

powinna być popularyzacja poprawnego segregowania odpadów                                  

i promowanie postaw proekologicznych, ponieważ mieszkańcy mają z tym 

problem z uwagi na brak odpowiedniej wiedzy z dopasowaniem rodzaju 

odpadów do odpowiednich koszy. Stwierdziła, że należy dążyć do tego, by 

wszyscy domownicy wiedzieli jak poprawnie segregować odpady. 

 Pan Bogdan Wojsławowicz- Naczelnik WGK UM 

Odpowiedział, że było wiele akcji edukacyjnych, po czym temat obudował 

szerokim kontekstem merytorycznym. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Zapytała z czego wynikają tak znaczące różnice w stawkach opłat, np.             

w gminie Oleśnica obowiązuje stawka 7 zł miesięcznie od mieszkańca jeżeli 



odpady są zbierane i odbierane w sposób selektywny? 

 Pan Bogdan Wojsławowicz- Naczelnik WGK UM 

Ad vocem odpowiedział, że trudno mu się w tej sprawie wypowiadać, 

ponieważ  nie zna specyfiki tych gmin.  

Pan Mirosław Bałakier- Prezes Spółki BIOM 

Odpowiedział, że np. w powiecie sokólskim były niższe stawki ze względu na 

partnerstwo publiczno -prawne budowy tych systemów. Niestety po pewnym 

czasie powstał problem i aktualnie samorządy te już odczuwają negatywne 

skutki finansowe tych działań. Temat obudował szerokim kontekstem 

merytorycznym.  

Pan Maciej Bednarko -_ Zastępca Burmistrza 

Zwrócił uwagę, że w podanym zestawieniu są podane skrajne wartości 

stawek  a nas najbardziej interesuje Grajewo.  

Pan Andrzej Ciechanowicz- Członek Komisji 

Jeszcze raz podkreślił, że proponowana podwyżka jest znacząca -ok.33%  i 

wobec powyższego zgłosił wniosek formalny o wprowadzenie poprawki 

poprawki polegającej na obniżeniu stawki opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi z kwoty 14 zł do kwoty 12 zł miesięcznie od 1 

mieszkańca , jeżeli odpady są zbierane i odbierane w sposób selektywny. 

Jednocześnie zasugerował by w deklaracji znalazła się informacja , że stawki   

będą obowiązywały przez pewien okres, z możliwością podwyższenia jeśli nie 

będzie prowadzona segregacja odpadów.  

Pan Bogdan Wojsławowicz- Naczelnik WGK UM 

Stwierdził, że musi  pokazać taki poziom opłat który zbilansuje ponoszone 

koszty- Każde założenie, że system będzie dofinansowany ze środków 



własnych gminy, negatywnie w przyszłości może wpłynąć na funkcjonowanie 

systemu, raz obniżone stawki – poprzez zastosowanie dopłat – trudno będzie 

przywrócić na właściwy poziom  

Pan Maciej Bednarko -_ Zastępca Burmistrza 

Ad vocem stwierdził, że system gospodarowania odpadami komunalnymi 

zorganizowany przez gminę powinien się samofinansować, co przekłada się 

na obowiązek ustalania wysokości ponoszonych przez mieszkańców gminy 

opłat na poziomie zabezpieczającym pokrycie kosztów funkcjonowania 

systemu gospodarowania odpadami komunalnym. 

Pan Paweł Kowalewski- Inspektor WGK UM 

Omówił metodykę jaką zastosował przy wyliczeniu tych stawek pozwalającą 

na zbilansowanie się systemu.  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządziła głosowanie                    

w sprawie wniosku zgłoszonego przez radnego Andrzeja Ciechanowicza.  

W procesie procedowania, Komisje w projekcie uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości 

tej opłaty – wniosły poprawkę polegającą na obniżeniu stawki 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi z kwoty 14 zł do 

kwoty 12 zł miesięcznie od 1 mieszkańca , jeżeli odpady są zbierane 

i odbierane w sposób selektywny. 

/ głosowanie jawne: 7 głosów-za, 7-przeciw, 0-wstrz.się/ 



Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Stwierdziła, że jej głos jako rozstrzygający wynik głosowania był za 

poprawką, wobec powyższego poprawka przeszła. Następnie zarządziła 

głosowanie w sprawie zaopiniowania ww. projektu uchwały wraz z poprawką. 

W procesie procedowania Komisie negatywnie zaopiniowały projekt 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

wysokości tej opłaty – z poprawką 

/ głosowanie jawne: 6 głosów-za, 8-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Stwierdziła, że Komisje odrzuciły projekt uchwały zmieniającej uchwałę w 

sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty – wraz z poprawką. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

b) zmieniająca uchwałę w sprawie postanowienia o odbieraniu 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie 

zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady komunalne oraz 

ustalenia stawki opłaty za pojemniki 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji papierowej. 

/ Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 13 do prot./ 



inicjatywa uchwałodawcza -  Pan Dariusz Latarowski, Burmistrz Miasta 

referują: Pan Bogdan Wojsławowicz, Naczelnik WGK UM, Pan Paweł 

Kowalewski, Inspektor WGK UM  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Wypełniając porządek obrad zaopiniowaniu poddała projekt uchwały 

zmieniająca uchwałę w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują 

mieszkańcy, a powstają odpady komunalne oraz ustalenia stawki opłaty za 

pojemniki. Głos oddała sprawozdawcy Panu Bogdanowi Wojsławowiczowi 

Naczelnikowi WGK UM.         

Pan Bogdan Wojsławowicz- Naczelnik WGK UM 

Omówił istotę oraz zakres merytoryczny ww. projektu uchwały. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji zarządziła głosowanie                 

w sprawie pozytywnego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie postanowienia o odbieraniu odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają 

odpady komunalne oraz ustalenia stawki opłaty za pojemniki. 

 W procesie procedowania, Komisie pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie postanowienia                        

o odbieraniu odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, 

na których nie zamieszkują mieszkańcy, a powstają odpady 

komunalne oraz ustalenia stawki opłaty za pojemniki- w brzmieniu 

zaproponowanym przez wnioskodawcę. Komisje nie wniosły 

poprawek. 



/ głosowanie jawne: 10 głosów-za, 2-przeciw, 1-wstrz.się/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

c) zmieniająca uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właściciela nieruchomości; 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji papierowej. 

/ Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 14 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza -  Pan Dariusz Latarowski, Burmistrz Miasta 

referują: Pan Bogdan Wojsławowicz, Naczelnik WGK UM, Pan Paweł 

Kowalewski, Inspektor WGK UM  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Wypełniając porządek obrad zaopiniowaniu poddała projekt uchwały  

zmieniającej uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właściciela 

nieruchomości. Głos oddał sprawozdawcy Panu Bogdanowi Wojsławowiczowi 

Naczelnikowi WGK UM. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji zarządziła głosowanie                 

w sprawie pozytywnego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości. 



 W procesie procedowania, Komisie pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały zmieniającą  uchwałę w sprawie wzoru deklaracji 

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

składanej przez właściciela nieruchomości -  w brzmieniu 

zaproponowanym przez wnioskodawcę. Komisje nie wniosły 

poprawek. 

/ głosowanie jawne: 10 głosów-za, 2-przeciw, 1-wstrz.się/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

d) w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie zastawu 

rejestrowego 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji papierowej. 

/ Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 15 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza -  Pan Dariusz Latarowski, Burmistrz Miasta 

referują: Pan Radosław Zolnik, Prezes Zarządu PEC Spółka z o.o. w Grajewie 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Wypełniając porządek obrad zaopiniowaniu poddała projekt uchwały                       

w sprawie  wyrażenia zgody na ustanowienie zastawu rejestrowego. O 

zabranie głosu poprosiła Pana Radosława Zolnika, Prezesa Zarządu PEC 

Spółka z o.o. w Grajewie. 

Pan Radosław Zolnik - Prezes Zarządu PEC Spółka z o.o 

Omówił istotę oraz zakres merytoryczny ww. projektu uchwały. Poinformował, 



że w dniu 18 grudnia 2018 roku została podpisana umowa między 

Narodowym Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej                               

w Warszawie a Przedsiębiorstwem Energetyki Cieplnej .o dofinansowanie 

Projektu „ Modernizacja systemu ciepłowniczego w Grajewie w celu w celu 

zwiększenia jego efektywności budowa wysokosprawnej kogeneracji zasilanej 

gazem” Zabezpieczenia  wymagane w Umowie będą stanowiły również 

zabezpieczenie do umowy pożyczki na przedmiotową inwestycję, na którą 

Spółka złożyła wniosek w NFOŚiGW w Warszawie.  

Pan Krzysztof Purzeczko- Członek Komisji  

Zapytał o scenariusz postępowania na wypadek gdy zostanie zagrożona 

realizacja tej inwestycji? 

Pan Radosław Zolnik - Prezes Zarządu PEC Spółka z o.o 

Odpowiedział, że nie dostrzega żadnych zagrożeń  dla tej inwestycji, wręcz 

przeciwnie możemy zderzyć się z problemami gdy np. w roku 2022 wejdą 

nowe przepisy i obecne kotły nie będą spełniać wymogów. Zwrócił uwagę, 

realizacja inwestycji rozpisana jest na lata 2019-2021, wartość 

dofinansowania 11 532 144,00 zł, całkowity koszt brutto projektu wynosi      

267 950 520,00 zł, po czym przedstawił argumenty przemawiającą za 

realizacją tego zadania. Zapewnił, że posiada doświadczenie w kwestii 

współpracy z NFOŚiGW i nie widzi żadnych zagrożeń dla realizacji tej 

inwestycji. 

Pan Maciej Paweł Bednarko – Zastępca Burmistrza 

Podziękował radnym za czujność i wykazywaną troskę zaś Prezesowi 

Zolnikowi za merytoryczne informacje.  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad  



Zapytała o podstawy prawne do podjęcia ww. uchwały? 

Pan Radosław Zolnik - Prezes Zarządu PEC Spółka z o.o 

Odpowiedział, że na podstawie art. 18 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.                 

o samorządzie gminnym. Dodał również, że NFOŚiGW to instytucja bankowa  

działająca w interesie Polski. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządziła głosowanie                 

w sprawie pozytywnego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie  

wyrażenia zgody na ustanowienie zastawu rejestrowego. 

 W procesie procedowania, Komisie pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały  w sprawie  wyrażenia zgody na ustanowienie 

zastawu rejestrowego -  w brzmieniu zaproponowanym przez 

wnioskodawcę. Komisje nie wniosły poprawek. 

/ głosowanie jawne: 12 głosów-za, 0-przeciw, 1-wstrz.się/ 

O godz. 12.l30 Przewodnicząca Obrad ogłosiła przerwę w posiedzenie, 

które wznowiła o godz. 12.40. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

e) w sprawie szczegółowych warunków i trybu przyznawania 

dorocznych Nagród Burmistrza Miasta Grajewo - "Wilk Roku" 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji papierowej. 

/ Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 16 do prot./ 



inicjatywa uchwałodawcza -  Pan Dariusz Latarowski, Burmistrz Miasta 

referują: Pani Emila Piwko, Naczelnik WO UM 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Wypełniając porządek obrad zaopiniowaniu poddała projekt uchwały                            

w sprawie szczegółowych warunków i trybu przyznawania dorocznych 

Nagród Burmistrza Miasta Grajewo - "Wilk Roku". O zabranie głosu poprosiła 

Panią Emilię Piwko Naczelnik WO UM. 

Pani Emila Piwko- Naczelnik WO UM 

Omówiła istotę oraz zakres merytoryczny omawianego projektu uchwały. 

Przedstawiła również autopoprawki, polegające na na wykreśleniu z kategorii 

nagród dziedziny „ Nauczyciel Roku„ a wprowadzeniu kategorii „ Wolontariusz 

Roku”. 

Pan Grzegorz Robert Curyło- Wiceprzewodniczący Rady Miasta  

Z punktu poprawności wypełnienia wniosku zasugerował potrzebę  

zweryfikowania Załącznika do uchwały ( Wniosek o przyznanie dorocznej 

nagrody Burmistrza Miasta Grajewo „ Wilk Roku” )po to, by umożliwić grupie 

osób zgłaszających kandydata  złożenie podpisów pod zgłoszeniem.  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządziła głosowanie                 

w sprawie pozytywnego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie 

szczegółowych warunków i trybu przyznawania dorocznych Nagród 

Burmistrza Miasta Grajewo - "Wilk Roku", wraz z autopoprawkami 

Burmistrza, polegającymi na wykreśleniu z kategorii nagród dziedziny „ 

Nauczyciel Roku „ a wprowadzeniu „ Wolontariusz Roku”. 

 W procesie procedowania Komisie pozytywnie zaopiniowały projekt 



uchwały w sprawie szczegółowych warunków i trybu przyznawania 

dorocznych Nagród Burmistrza Miasta Grajewo - "Wilk Roku"-                                   

z autopoprawkami wnioskodawcy (Burmistrza). Komisje nie 

wniosły poprawek. 

/ głosowanie jawne: 11 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

f) w sprawie szczegółowych wymogów dotyczących raportu o stanie 

miasta Grajewo. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji papierowej. 

/ Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 17 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza -  Pan Dariusz Latarowski, Burmistrz Miasta 

referują: Pan Ryszard Wolwark, Sekretarz Miasta  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Wypełniając porządek obrad zaopiniowaniu poddała projekt uchwały                         

w sprawie szczegółowych wymogów dotyczących raportu o stanie miasta 

Grajewo. O zabranie głosu poprosiła Pana Ryszarda Wolwarka Sekretarza 

Miasta 

Pan Ryszard Wolwark- Sekretarz Miasta 

Omówił istotę oraz zakres merytoryczny ww. projektu uchwały. Poinformował, 

że według nowego przepisu ustawy o zmianie niektórych ustaw w celu 

zwiększenia udziału obywateli w procesie wybierania, funkcjonowania                            



i kontrolowania niektórych organów publicznych, Burmistrz co roku do dnia 

31 maja przedstawia radzie gminy raport o stanie gminy. Raport stanowi 

podsumowanie działalności Burmistrza w roku poprzednim, w tym realizację 

polityk, programów i strategii, uchwał rady gminy i budżetu obywatelskiego. 

Temat obudował szerokim kontekstem merytorycznym. 

Pan Maciej Paweł Bednarko- Zastępca Burmistrza 

W związku z tym, że Raport będzie zawierał analizę działalności miasta 

Grajewo w wielu obszarach, zwrócił się prośbą do przewodniczących komisji i 

rady miasta, by plany pracy tych organów skorelować z tym dokumentem. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń do dyskusji zarządziła głosowanie                 

w sprawie pozytywnego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie  

szczegółowych wymogów dotyczących raportu o stanie miasta Grajewo. 

 W procesie procedowania, Komisie pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały w sprawie szczegółowych wymogów dotyczących 

raportu o stanie miasta Grajewo- w brzmieniu zaproponowanym 

przez wnioskodawcę.  Komisje nie wniosły poprawek. 

/ głosowanie jawne: 11 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

g) w sprawie zwolnienia z obowiązku dokonania wpłaty do budżetu 

nadwyżki środków obrotowych za 2018 rok samorządowego zakładu 

budżetowego – Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Grajewie. 



Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji papierowej. 

/ Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 18 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza -  Pan Dariusz Latarowski, Burmistrz Miasta 

referują: Pan Grzegorz Purwin, Dyrektor ZWiK Grajewo 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Wypełniając porządek obrad zaopiniowaniu poddała projekt uchwały                            

w sprawie zwolnienia z obowiązku dokonania wpłaty do budżetu nadwyżki 

środków obrotowych za 2018 rok samorządowego zakładu budżetowego – 

Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Grajewie. O zabranie głosu poprosiła….. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji zarządziła głosowanie                 

w sprawie pozytywnego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie 

zwolnienia z obowiązku dokonania wpłaty do budżetu nadwyżki środków 

obrotowych za 2018 rok samorządowego zakładu budżetowego – Zakładu 

Wodociągów i Kanalizacji w Grajewie.  

 W procesie procedowania, Komisie pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały w sprawie zwolnienia z obowiązku dokonania 

wpłaty do budżetu nadwyżki środków obrotowych za 2018 rok 

samorządowego zakładu budżetowego – Zakładu Wodociągów                            

i Kanalizacji w Grajewie - w brzmieniu zaproponowanym przez 

wnioskodawcę.  Komisje nie wniosły poprawek. 

/ głosowanie jawne: 11 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 



Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

h) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta 

Grajewo na lata 2019-2029.  

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji papierowej. 

/ Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 19 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza -  Pan Dariusz Latarowski, Burmistrz Miasta 

referują: Pan Maciej Paweł Bednarko, Zastępca Burmistrza Miasta  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Wypełniając porządek obrad zaopiniowaniu poddała projekt uchwały                            

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 

2019-2029. Następnie zwróciła się z zapytaniem o powody dla których 

proponuje się zwiększenie środków w łącznej kwocie 60 tys. zł na realizację 

dwóch zadań inwestycyjnych w ramach Budżetu Obywatelskiego na 2019 

rok. Zwróciła uwagę, że zgodnie z zapisami uchwały w sprawie 

przeprowadzenia konsultacji społecznych dotyczących budżetu 

obywatelskiego na 2019 rok, koszt realizacji pojedynczego zadania 

zgłoszonego do budżetu obywatelskiego nie może przekroczyć kwot środków 

przeznaczonych na ten cel.  

Pan Maciej Paweł Bednarko- Zastępca Burmistrza 

Odpowiedział, że na etapie składania przez mieszkańców propozycji zadań                  

w ramach Budżetu Obywatelskiego są podawane szacunkowe wartości 

kosztów. W trakcie prowadzonych postępowań mających na celu wyłonienie 

Wykonawców w/w zadań okazało się, że kwoty przewidziane w budżecie 



miasta na 2019 rok nie pozwalają na realizację pełnego zakresu 

przewidzianego przez wnioskodawców Budżetu Obywatelskiego na rok 2019) 

o kwotę 60 000,00 zł na następujące zadania inwestycyjne: a) „SKATEPARK - 

rozbudowa przy ul. Konstytucji 3 Maja 23 w Grajewie”, 20 000 zł,Budowa 

oświetlenia boiska piłkarskiego przy Klubie Hades w Grajewie”,  – 40 000 zł. 

Wobec powyższego, by móc zrealizować te zadania musimy zwiększyć środki. 

Temat obudował szerokim kontekstem merytorycznym.  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

W odniesieniu do powyższej wypowiedzi stwierdziła, że w jej ocenie należało 

przyjąć do realizacji kolejne zadania z listy, skoro kwoty przewidziane                         

w budżecie miasta na 2019 rok nie pozwalają na realizację pełnego zakresu 

przewidzianego przez wnioskodawców Budżetu Obywatelskiego na rok 2019. 

Pan Tomasz Dudziński- Dyrektor GCK  

Przypomniał, że przy pierwszym Budżecie Obywatelskim, gdy okazało się, że 

zadanie jest poniżej przewidzianej kwoty to  rozszerzono jego zakres. 

Pan Maciej Paweł Bednarko- Zastępca Burmistrza 

Stwierdził, że Budżety Obywatelskie ewaluują, ponieważ zmienia się sytuacja 

na rynku.  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

W związku z brakiem zgłoszeń do dyskusji zarządziła głosowanie                 

w sprawie pozytywnego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta Grajewo na lata 2019-2029. 

 W procesie procedowania Komisie, pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej miasta Grajewo na lata 2019-2029- - w brzmieniu 



zaproponowanym przez wnioskodawcę.  Komisje nie wniosły 

poprawek. 

/ głosowanie jawne: 11 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

i)w sprawie  zmian w budżecie miasta Grajewo na 2019 rok. 

Materiały w powyższej sprawie członkowie Komisji otrzymali wraz  

z materiałami na posiedzenie Komisji – w wersji papierowej. 

/ Projekt uchwały stanowi Zał. Nr 20 do prot./ 

inicjatywa uchwałodawcza -  Pan Dariusz Latarowski, Burmistrz Miasta 

referują:  Pan Maciej Paweł Bednarko, Zastępca Burmistrza Miasta  

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Wypełniając porządek obrad zaopiniowaniu poddała projekt uchwały                            

w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo na 2019 rok, a w związku z 

brakiem zgłoszeń do dyskusji zarządziła głosowanie w sprawie pozytywnego 

zaopiniowania ww. projektu uchwały. 

 W procesie procedowania Komisie pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo na 2019 rok - 

w brzmieniu zaproponowanym przez wnioskodawcę Komisje nie 

wniosły poprawek. 

/ głosowanie jawne: 11 głosów-za, 0-przeciw, 0-wstrz.się./ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 



Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.  

Ad13. 

/-Przyjęcie protokołu z poprzedniego wspólnego posiedzenia 

Komisji Rady Miasta./ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Procedurze przyjęcia poddała protokół z poprzedniego posiedzenia 

połączonych Komisji, który wyłożony był na sali obrad. W związku z brakiem 

uwag, co do treści dokumentu zarządziła głosowanie w sprawie jego 

przyjęcia.   

Komisje w głosowaniu jawnym przyjęły Protokół Nr 4/19 z dnia                                        

26 lutego 2019 roku z posiedzenia połączonych komisji Rady Miasta 

- bez uwag, co do treści.  

( głosowanie jawne: 11 głosów-za, 0 -przeciw, 0-wstrz. się/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad14 

/-Wolne wnioski i informacje. / 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Otworzyła realizację punktu jak wyżej.  

W ramach wolnych wniosków zgłoszono następujące tematy. 

Pan Krzysztof Purzeczko- Członek Komisji  



Poinformował, że w dniu dzisiejszym był świadkiem, kiedy to zamiatarka                    

w czasie wykonywanej pracy na placu przed tut. urzędem pozostawiała 

tumany kurzu. Zasugerował, że być może robi to bez wody, czyli „na sucho”,         

i bez filtrów pyłowych. Będąc przy głosie zawnioskował o podjęcie również 

działań mających na celu ograniczenie ruchu na ul. Strażackiej i ul. 

Popiełuszki  dla samochodów powyżej 3,5t. 

Pani Elżbieta Nietupska - Zastępca Przewodniczącego Komisji 

Gospodarki Komunalnej RM  

Zwróciła się  prośbę o zamontowanie lustra drogowego przy wyjeździe: 

- z bloku nr 30 na os. Południe; 

- z bloku nr 27 przy Przedszkolu Miejskim nr 2. 

Pan Maciej Paweł Bednarko- Zastępca Burmistrza 

Zapewnił, że zgłoszone tematy będą rozpatrzone. 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

Przeszła do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 

Ad15. 

/-  Zamkniecie posiedzenia/ 

Pani Monika Stefańska- Przewodnicząca Obrad 

W związku z wyczerpaniem wszystkich tematów objętych porządkiem obrad, 

zamknęła posiedzenie, pożegnała zgromadzonych,  dziękując wszystkim za 

udział.   

 



Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

Protokołowała: B. Poniatowska  

(naczelnik BRM) 

                                        Przewodnicząca Obrad 

                                                           /Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych RM/ 

                              

                                          Monika Stefańska 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Uwaga! Załączniki znajdują się do wglądu w Biurze Rady Miasta 

Grajewo. 

 


